
Oświadczenie złożone 

przez senatora Rafała Muchackiego 

na 61. posiedzeniu Senatu 

w dniu 25 września 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do minister infrastruktury i rozwoju Marii Wasiak 

Szanowna Pani Minister! 

W ostatnich latach w Polsce opracowano kilka udanych prototypów samochodów elektrycznych i rozpo-

częto ich produkcję. Mam na myśli choćby samochód Romet 4E, ELV001 z Mielca. Ponadto zawiązywane są 

dalsze inicjatywy, na przykład częstochowski Klaster Samochodów Elektrycznych „Autofaza”, powołany 

przez Regionalną Izbę Przemysłowo-Handlową w Częstochowie. Na rynku światowym widać tendencje 

wzrostowe w zakresie popytu na samochody elektryczne. Polskie projekty są tego przykładem. Ponadto ceny 

polskich samochodów elektrycznych są konkurencyjne względem cen zagranicznych koncernów.  

W związku z tym proszę o informację, czy w planach rządu jest podjęcie działań, które stanowiłyby za-

chętę dla nabywców elektrycznych samochodów. Chodzi w szczególności o obniżenie podatku VAT od ta-

kich pojazdów, obniżenie opłat drogowych i innych, które stanowiłyby realną zachętę dla potencjalnych na-

bywców, a tym samym wpłynęłyby na popularyzację tej grupy pojazdów i dały szansę na dalszy rozwój tej 

rodzimej gałęzi przemysłu. 

Z poważaniem 

Rafał Muchacki 




